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 -projekt- 

 

Protokół Nr XXV/16 

z XXV posiedzenia Sesji Rady Gminy Wydminy z dnia 30 września 2016 roku 

 

Posiedzenie Sesji trwało od godziny 1100 do godziny 1315 w sali dolnej Gminnego Ośrodka 

Kultury w Wydminach. Posiedzenie XXV Sesji Rady Gminy Wydminy prowadziła 

Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy Pani Grażyna Plato. 

Radni obecni na Sali obrad : 

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

W posiedzeniu brali udział także sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista obecności sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady powitała Wójta Gminy Wydminy Radosława Króla, 

Skarbnik Krystynę Truchan, Sekretarz Gminy Alinę Romanowicz, Panią Marzenę 

Romanowską, Panią Elżbietę Sosnowską, Kierowników, Dyrektorów jednostek, sołtysów, 

wszystkich gości i radnych dziękując za przybycie i otworzyła obrady XXV sesji Rady 

Gminy. Stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu Rady Gminy zgodnie z listą 

obecności, w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, usprawiedliwiony jest Radny Tadeusz 

Łukaszczuk, wobec czego istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Przewodnicząca powołała Radnego Leszka Pałdynę na sekretarza obrad sesji Rady 

Gminy Wydminy. 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato odczytała porządek obrad. Zwróciła się 

z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król wniósł formalny wniosek, aby wprowadzić do 

porządku obrad następujące uchwały:  
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- zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wydminy na 

lata 2016-2017 jako pkt 7 

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 r., jako pkt. 8. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Porządek obrad zwiększa się do 18 punktów. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządku obrad po zmianach i poprawkach. 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Porządek obrad został zmieniony jednogłośnie (porządek obrad, po poprawkach, stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu) i wprowadzony (z uwzględnieniem wniosku). 

Ad. 3  

Przyjęcie protokołów z XXII, XXIII, XXIV sesji Rady Gminy Wydminy. 

Po stwierdzeniu że nikt nie składał uwag do protokołów Przewodnicząca poddała pod 

głosowanie przyjęcie protokołów. 

Protokół z XXII sesji 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Protokół z XXII Sesji Rady Gminy Wydminy został przyjęty większością głosów.  

Protokół z XXIII sesji 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 
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PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Protokół z XXIII Sesji Rady Gminy Wydminy został przyjęty większością głosów.  

Protokół z XXIV sesji 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Przewodnicząca stwierdziła, że dwie osoby nie wzięły udziału w głosowaniu. Protokół z 

XXIV Sesji Rady Gminy Wydminy został przyjęty większością głosów.  

Ad. 4  

Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie między sesjami (sprawozdanie stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu). 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Jeżeli są pytania do pracy Wójta to proszę, odpowiedzi 

w pkt 16 będą. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Ile kosztował projekt mostu na Jeziorze Wydmińskim? HS 

PREKURSOR jakie usługi świadczy? 

Radny Adam Szpak: Zarządzenie Wójta w sprawie statutu sołectw. Panie Wójcie, jakie są 

ustalenia? Taka prośba żeby powiadomić sołtysów, chociaż SMS-em, bo większości sołtysów 

nie ma. 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz: Każdy sołtys dostał. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Panie radny, każdy sołtys dostał statut w wersji 

papierowej i niech Pan nie mówi, że sołtysi nie wiedzą, może nie czytali i tu się z Panem 

zgodzę. Ale na pewno każdy otrzymał. Czy są jeszcze pytania odnośnie pracy Wójta? Pan 

Franciszek. 

Radny Franciszek Majcher: Jedno pytanie, zarządzenie nr 62 w sprawie garaży. 

Ad. 5  

Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wydminy na lata 2016-2027, omówiona razem z pkt 6 

Uchwały zostały zaopiniowane na Komisji Wspólnej. Brak pytań 

Opinie Komisji Wspólnej: Pozytywna. 
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GŁOSOWANIE NAD UCHWAŁAMI:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 r. 

Uchwały zostały zaopiniowane na Komisji Wspólnej. Brak pytań 

Opinie Komisji Wspólnej: Pozytywna. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 7 

Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wydminy na lata 2016-2027, omówiona razem z pkt 8 

Uchwały zostały zaopiniowane na Komisji Wspólnej.  

Pytania: 

Wójt Gminy Radosław Król: Ja tylko dla publiczności powiem, są to dwie uchwały takie 

jak poprzednie natomiast są one wynikiem zmian w statutach sołectw, które wpłynęły jeszcze 

między wysłaniem projektów uchwał do radnych, zmian w funduszach sołeckich i to 

powoduje że są dodatkowe uchwały w dniu dzisiejszym, bo jeszcze wczoraj były 

podejmowane zmiany. 

Radny Adam Szpak: Prosiłem Pana Wójta, chodzi mi o parkingi przy ulicy Składowej. 

Mieszkańcy Sołectwa Wydminy podjęli taką uchwałę. Prosiłem o taką uchwałę. O wgląd do 

takiej uchwały. 

Wójt Gminy Radosław Król: Tak uchwała jest podjęta. Będzie możliwość zasięgnięcia 

informacji w biurze rady do wglądu. Taka uchwała jest podjęta i będzie realizowane jeszcze 

w tym roku. 
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Radny Adam Szpak: Panie Wójcie, ja chciałbym wiedzieć teraz, żeby wiedzieć jak rękę 

podnieść. 

Wójt Gminy Radosław Król: Niestety nie dysponuję przy sobie. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Pan Sołtys bardzo proszę.  

Radny Leszek Pałdyna: Jest to uchwała z ubiegłego roku, nie jest to jakaś zmiana, czy coś, 

to są do dwóch wspólnot po pięć tysięcy przeznaczone. 

Radny Adam Szpak: Pięć czy dziesięć? 

Radny Leszek Pałdyna: Dwie wspólnoty po pięć tysięcy. Razem to jest dziesięć. Mówię o 

sołeckich uchwałach. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Sekretarz jest również sołtysem Wydmin, ja oddałam 

głos sołtysowi Wydminy. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Poproszę projekty uchwał, które zostały wprowadzone, 

które właśnie omawiamy. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Bo Pani nie było w tym czasie na Komisji, szkoda. 

Brak więcej pytań. 

Opinie Komisji Wspólnej: Pozytywna. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 8  

Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 r. 

Uchwały zostały zaopiniowane na Komisji Wspólnej. Brak pytań 

Opinie Komisji Wspólnej: Pozytywna. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 
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Uchwała została przyjęta. 

Ad. 9 

Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wydminy. 

Pytania: 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: 10 % mieszkańców posiadających czynne prawo wyborcze, 

jaka to ilość osób? 

Wójt Gminy Radosław Król: Około pięciuset. Około pięć tys. uprawnionych do glosowania. 

Radny Adam Szpak: Czy mam powtarzać to co na komisji mówiłem? 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Nie, nie musi Pan. Nie odbieram panu głosu, jeżeli Pan 

uważa, że powinien powiedzieć to jeszcze raz, to może to pan powiedzieć. 

1145 Radny Roman Paluch opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

Brak więcej pytań. 

Opinie Komisji Wspólnej: Pozytywna. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwała została przyjęta. 

1147 Radny Roman Paluch powrócił na posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

Ad. 10 

Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy położonej w Wydminach z 40-lecia 

PRL na Giżycką. 

Opinie Komisji Wspólnej: Pozytywna. Brak pytań. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 11 
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Przyjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Opinie Komisji Wspólnej: Pozytywna. Brak pytań. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. 12 

Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Wydminy 

do realizacji projektu pn. „Podniesienie jakości oferty edukacyjnej ukierunkowanej 

na rozwój kompetencji uczniów, poprzez wykorzystanie eksperymentów i metod 

aktywizujących w nauczaniu przedmiotów matematyczno-przyrodniczych”. 

Pytania: 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Czy ten projekt będzie realizowany dokładnie tak jak 

poprzedni? Chodzi mi o to, że kwota 10 tysięcy jest całkiem spora suma. Czy to są wydatki na 

pomoce dydaktyczne, czy również na prowadzenie zajęć? 

Dyrektor CUW Pani Elżbieta Sosnowska: W ramach tego projektu będą przystosowane 

pracownie, będą zajęcia edukacyjne, będą wyjazdy edukacyjne, są również przewidziane 

przeszkolenia dla kadry.  

Wójt Gminy Radosław Król: Staramy się uniemożliwić prowadzenie tych usług na 

zewnątrz, będziemy realizować to w szkołach wewnętrznie. To istotna zmiana. 

Brak więcej pytań. 

Opinie Komisji Wspólnej: Pozytywna. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad. 13 

Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy letniskowej (mieszkaniowej) 

w obrębie Okrągłe wieś Skomack Mały. 

Opinie Komisji Wspólnej: Pozytywna. Brak pytań. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu położonego po zachodniej stronie drogi powiatowej Nr 1070N Wydminy-Ranty, 

w obrębie geodezyjnym Wydminy, z przeznaczeniem na tereny przemysłowe. 

Opinie Komisji Wspólnej: Pozytywna. Brak pytań. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 15 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Pytania do Pana Wójta. Pani Januszkiewicz, proszę 

bardzo. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Czyta treść pisemnej interpelacji do Wójta (interpelacja 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Pani Elu, pytanie proszę. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Interpelacja wymaga uzasadnienia Pani Przewodnicząca, 

jeżeli Pani nie potrzebuje… Ja przekaże może i poczekam na odpowiedź. 
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Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Czy są jeszcze zapytania do Pana Wójta? Pan 

Franciszek. 

Radny Franciszek Majcher: Ja chciałem w imieniu mieszkańców podziękować za ten 

kawałek chodnika przy aptece, co był zrobiony.  

Radny Adam Szpak: Na ulicy Kolejowej przed samym blokiem zbiera się woda po remoncie 

drogi. Firma która robiła remont powinna to podnieść. Druga sprawa. Kiedyś, bodajże dwa, 

trzy lata temu był robiony projekt kaplicy cmentarnej. Jakie są szanse? Obecna kaplica jest 

warunkowo dopuszczona. I trzecia spawa. Na zebraniu wiejskim w Gawlikach 16 września 

padło zdanie o przejęciu drogi leśnej. Jakie poczyniono działania w tym kierunku?   

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: To ja bym chciała spytać na jakim etapie jest projekt o 

bibliotekę? Czy jakieś pieniądze się szykują? 

Brak więcej pytań. 

Ad. 16 

Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: I w tym punkcie również odpowiedzi dotycząca pracy 

pana Wójta. 

Wójt Gminy Radosław Król: Wysoka Rado, Szanowni Państwo odpowiem na pytania 

odnośnie pracy Wójta. Most Garbaty. Projekt został już zrealizowany, kosztował 60 tysięcy 

złotych. 

1158 Radna Justyna Samsel opuściła posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

Jest to projekt obejmujący wszystkie uzgodnienia geologiczne, wodno-prawne, 

środowiskowe. Został wykonany w całości i będzie czekał na pozwolenie na budowę. Nie 

czekając na pozwolenie podjęliśmy starania, żeby zakupić elementy konstrukcji, chodzi o pale 

modrzewiowe lub dębowe o długości 12-14 metrów. Dostępność ich w Polsce jest niewielka, 

takie pale można dostać na Podkarpaciu, więc podjęliśmy staranie żeby zakupić je wcześniej.  

W tym tygodniu lub przyszłym takie zamówienie zostanie wykonane. Jeżeli chodzi o stolarkę, 

most będzie pokryty materiałem modrzewiowym, jest tego jak na lekarstwo, ale są takie 

tartaki w obrębie naszego województwa i tutaj takie zadanie będzie i zakup materiału. 

Będziemy ogłaszać przetarg na wykonanie usługi baz materiału konstrukcyjno–nośnego. 

Wyprzedzamy, żeby mieć komfort wykonać zadanie do końca roku. Przez miesiąc, półtora 

wykonawcy będą mieli za mało czasu żeby przygotować materiał, a materiał musi być 

zakonserwowany, przygotowany. Tak to wygląda. Jeżeli chodzi o spółdzielnię, podstawową 

formę działalności zaprojektowano w kierunku pomocy, udzielania wsparcia osób starszych w 



10 
 

ramach opieki społecznej, ale będzie mogła wykonywać usługi na rynku prywatnym. 

Działalność statutowa jest bardzo szeroka. W przyszłym roku nastąpi zakup sprzętu na prace 

ogrodnicze, pielęgnacyjne, jeżeli chodzi o utrzymanie terenów zielonych. Usługi – sprzątanie, 

hotelarskie, tego typu usługi. Prezesem została osoba bezrobotna, młoda prawniczka z 

Wydmin, Pani Iwona Sawczuk. Zastanawiamy się nad powierzeniem spółdzielni naszego 

majątku w Rantach, mówię o pomieszczeniach pieca w Rantach. Jest to w zasięgu działania 

spółdzielni. Jeżeli chodzi o statut sołectw, to była już przez Panią Przewodniczącą udzielona 

odpowiedź w tej sprawie.  

1200 Radna Justyna Samsel powróciła na posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

A dzisiaj w sprawach różnych przedstawimy państwu wnioski. Jeżeli chodzi o zarządzenie nr 

62, to tutaj mówimy o ośmiu pozycjach. Zostawią tutaj do wglądu. Jeżeli chodzi o szczegóły, 

to proszę do Pani Kasi Eustachiewicz, bo tu są numery działek, ja nie potrafię odczytać 

adresu, żeby dokładnie odpowiedzieć. Jeżeli chodzi o status dróg, to ja wstępnie odpowiem. 

Część dróg, które są zaplanowane na terenie osiedla, one po prostu nie zostały jeszcze 

wybudowane. Musimy przede wszystkim wykonać dokumentację techniczną (…). Jeżeli 

chodzi o status dróg, to pozwoli Pani, że odpowiem na piśmie. Jeżeli chodzi o chodnik przy 

aptece, to dziękuję za wniosek. Firma wykonała to we własnym zakresie, gmina nie poniosła 

żadnych kosztów.  

1205  Radny Marek Naruszewicz opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

Jeżeli chodzi o ulicę Kolejową, to problem z wodą jest nie od dzisiaj. Ta woda była na 

drodze, teraz przesunęła się za drogę. Droga jest podniesiona do góry, a teren zielony nie jest 

na tyle chłonny żeby przyjąć wodę przy takich opadach jak były w tym roku. Teren zielony 

nie zdążył tego odprowadzić. Było zgłoszenie mieszkańca, że przy silnych ulewach przez 

podwórko woda płynie. Zwrócę na to szczególną uwagę. Przy przeglądzie tej drogi 

podejmiemy decyzję co dalej. Kaplica cmentarna, jakie szanse zadał Pan pytanie, Panie 

Adamie. Ten projekt, który został zrealizowany nie ma szansy na realizację. Projekt 

nie zabezpiecza norm obecnie obowiązujących kaplice, bo miał charakter bardziej kościelny, 

mały kościółek, a na dzień dzisiejszy kaplice wymagają sanitariatów i oprócz tego elementów 

chłodzących w czasie dużych upałów. Wykonać trzeba od podstaw nowy projekt. Jeżeli 

chodzi o przejęcie drogi leśnej, to wysłałem na wiosnę korespondencję do Dyrekcji Lasów 

Państwowych do p. Czyżyka, który został wicedyrektorem, wywodzi się z naszej gminy, 

pracował w Nadleśnictwie Borki w sąsiedztwie. Korespondencja z prośbą o spotkanie została 

wysłana. Nie dostałem odpowiedzi na to pismo, natomiast zapisaliśmy po naszym spotkaniu 
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w Gawliku Małym, że się wybierzemy do Białegostoku, myślę że w drugiej połowie 

października. Odwiedzimy lasy państwowe i przedyskutujemy tą sprawę.  Jeżeli chodzi o 

Biblioteka + to nabór konkursu który został ogłoszony na prace bieżące w tym roku nie daje 

nam możliwości środków na pracę majątkową. Musimy poczekać do naboru w 2017 roku 

ponieważ według tego naboru tam jest raz że 30 % wkładu własnego,  po drugie na wydatki 

bieżące. My tych wydatków bieżących nie potrzebujemy. Potrzebujemy wykonać inwestycję. 

W związku z tym, po przeanalizowaniu z Panią Kierownik, Panią Wójt tego tematu, z Panią 

Agatą Najman. Może byśmy dostali dofinasowanie, ale tylko część można wykorzystać 

na inwestycję, natomiast później byśmy może byli dyskwalifikowani. Może poczekać 

na właściwy konkurs, żeby były te pieniądze dodatkowe, żeby można było zrobić inwestycję, 

a przy majątku jest dofinansowanie do 95%. Warto poczekać na ten właściwy konkurs. 

Ad. 17 

Wolne wnioski. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Do biura rady wpłynęło pismo z Komendy Powiatowej 

Policji w Giżycku (załącznik nr 7 do protokołu) 

Wójt Gminy Radosław Król: Szanowni Państwo, rzeczywiście Pani Przewodnicząca trafiła 

w sedno. Było jedno spotkanie w sprawie posterunku, a drugie w sprawie samochodu. Moja 

odpowiedź była następująca: w tym roku budżetowym nie ma szans na ekstra wydatki, 

natomiast w przyszłym roku budżetowym wszystko zależy od tego na ile będziemy 

potrzebowali na odtworzenie posterunku (…). Nie możemy we wszystko się angażować, i 

posterunek i samochód. Może z innymi samorządami,  skoro my w posterunek, to może inne 

samorządy na samochód. 

Radny Adam Szpak: Panie Wójcie, ja chciałem się zwrócić z prośbą, może wnioskiem, czy 

Pan wyda dodatkowo trzy tysiące na Sołectwo Gawliki Małe na drogi. Konkretne pytanie. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Panie Adamie, czy są pytania dotyczące pisma w 

sprawie dofinansowania samochodu. Jeżeli  nie ma, to mam kolejne informacje. Złożyłam na 

ręce Wójta regulamin korzystania ze świetlic wiejskich, który jest po opinii prawnej. Myślę, 

że konsultacje jeżeli chodzi o sołectwa też już zostały przeprowadzone. Uważam, że te dwie 

rzeczy powinny być zgrane razem. I regulamin jak i status sołectw powinny być przyjęte 

uchwałami rady. Taki poprawiony regulamin trafi do tych sołectw, w których są świetlice. I 

byśmy te dwie rzeczy zgrali na jednej sesji. Taki regulamin można dostać w obsłudze rady i u 

Pani Sekretarz. Do biura rady wpłynęło pismo dotyczące przedszkola „Słoneczna Kraina” 
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(załącznik nr 8 do protokołu). Trafiło to do wiadomości Pana Wójta i Pana Franciszka 

Majchera, przewodniczącego komisji i do Warmińsko-Mazurskiego Kuratora Oświaty. W 

załączeniu jest załącznik do tego (załącznik nr 9 do protokołu). Jeżeli chodzi treść tego 

załącznika, to nieprawdą jest, że nie informowałam, bo informowałam na sesji, że wpłynęło 

pismo z przedszkola i chcą, żeby te przedszkole było publiczne. 

1221  Radny Wiesław Dereziński opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

Do biura rady wpłynęło również pismo od Pani Prezes Zarządu Fundacji, Pani Jolanty 

Piotrowskiej. Otrzymałam to tuż przed sesją, nie zdążyłam się z tym zapoznać  szczegółach. 

Przeczytam treść samego pisma (załącznik nr 10 do protokołu), z załącznikami nie zdążyłam 

się zapoznać. Chciałam zauważyć, że pismo wpłynęło 24 sierpnia 2016 roku.  

1226  Radna Elżbieta Januszkiewicz opuściła posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

To z mojej strony tyle, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Pan Wójt, proszę bardzo. 

Wójt Gminy Radosław Król: Szanowni Państwo, dopiero dzisiaj otrzymałem 

korespondencję w tej sprawie, ona została zaadresowana do mnie. Jeżeli chodzi o szpital 

miejski w Giżycku, wiecie Państwo, że odbyło się spotkanie, mówiłem o tym. W sprawie 

utrzymania konkurencyjności tego szpitala przyszło pismo (załącznik nr 11 do protokołu). 

Dodam tylko jakie to są pieniądze: gmina miejska Giżycko 29 tysięcy  mieszkańców - 177 

tysięcy zł, gmina wiejska Giżycko 8 300 mieszkańców – 49 tysięcy zł. Gmina Wydminy 6688 

mieszkańców – 40 tysięcy zł, Gmina Kruklanki 3294 mieszkańców – 19 tysięcy, Gmina Miłki 

3900 mieszkańców – 23 tysiące zł, miasto i wieś Ryn 5900 mieszkańców – 35 tysięcy zł, 

powiat giżycki 180 tys., razem dało to kwotę, proszę o uwagę bo to ważna wiadomość jest, 

525 894 zł. Starosta spotkał się z nami, żeby trochę na jakiś konkretny wydatek pożebrać. 

Podjęliśmy wspólnie taką decyzję, że dość takiego dziadowania, powinien szpital raz na jakiś 

czas, bo jest nowy oddział neonatologiczny, jest nowa Pani neonatolog, z Mrągowa przyszła. 

To jest bardzo ważne. A drugie to jest, że szpital pozyskał urologa. Chcę powiedzieć, że my 

pracując na dwóch powiatach – powiat giżycki i powiat węgorzewski, jesteśmy czwartą pod 

kątem ilości pacjentów placówką w województwie warmińsko-mazurskim, a przegrywamy z 

mniejszymi placówkami konkurencję o niektórych pacjentów. Całkowicie niepotrzebnie. A 

problem jest w tym, żeby dobrego lekarza przyciągnąć, to trzeba mieć najnowszy sprzęt, bo 

oni chętnie przychodzą pracować do Giżycka, ale muszą mieć sprzęt. I ta pomoc wspólna dała 

by rocznie 525 tysięcy, ale rozmawialiśmy ze starostą w taki sposób: niech Starosta 

zaryzykuje, a my będziemy dżentelmeńsko wspierać, ale niech kupi sprzętu za 2 miliony. My 

wiemy co trzeba kupić: nowy tomograf, do urologii aparaturę do diagnostyki która kosztuje 

ponad 200 tysięcy. Ja mówię o dwóch rzeczach, a takich trzeba kupić pięć, czy sześć. Od razu 

podnieść jakość tego szpitala o stycznia przyszłego roku, żeby zaplanować wydatki i kupić za 

2-2,5 miliona, a my w tym będziemy uczestniczyć. Niech to będzie forma lizingowa i dzisiaj 

ten sprzęt mógłby służyć wszystkim mieszkańcom. Wspieraliśmy powiat w dużo większych 

kwotach, ale ja wolałbym mieć jedną taką praktykę, zaplanować ją w budżecie. Ja 

zabezpieczę taką kwotę. Jeżeli państwo pozwolicie, to byłaby to lepsza formuła dająca jakąś 
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szansę, żeby ten szpital odbił się od dna. Jeżeli chodzi o syndyka i o zarządzanie mieniem 

sprawa jest pozytywna o tyle, że syndyk wybrał w końcu odpowiedzialnych ludzi do 

zarządzania szpitalem. Jest większy komfort pracy, jeżeli chodzi o dzień dzisiejszy. Sprawa 

potrwa jeszcze rok, czy dwa, ale dlaczego mają wszyscy cierpieć. Żeby ten szpital miał na 

czym pracować. Chcę powiedzieć, że neonatologia trzeci miała wynik w województwie, 

miała więcej urodzeń niż Ełk. (…) U nas rodziło się rocznie ponad 500 dzieci. Jest to trzeci 

wynik po Olsztynie i Elblągu. Warto do tej tradycji wrócić. (…) Ja się przychylam do prośby 

i treść pisma zostawię również w biurze rady, poproszę o skserowanie, bo to przyszło do mnie 

i ewentualnie zaplanujemy na przyszłe lata. Co państwo w ogóle o tym myślicie. Bo jeżeli 

chodzi o policję, to wszyscy mamy mieszane uczucia, ale sprawy zdrowia publicznego, to jest 

niewielki wydatek, a mamy prawi 7 tysięcy mieszkańców. Może warto, bardzo proszę. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Jeżeli chodzi o policję, to j a bym wolała, moje takie 

odczucie, aby policja jasno i wyraźnie zadeklarowała najpierw co się stanie z tym 

posterunkiem, ponieważ myślę, że i tak dużo w sprawie tego posterunku zrobiliśmy. 

Właściwie Pan Wójt zrobił. Uważam że jest nawet niegrzeczne dociskanie nas w tym 

momencie, kiedy nie mamy jasnej sprawy z tym posterunkiem. Jeżeli chodzi o szpital, to kto 

tym szpitalem na dzień dzisiejszy zarządza?    

Wójt Gminy Radosław Król: Na dzień dzisiejszy właścicielem nadal jest powiat, natomiast 

oddał zarządzanie dla spółki „Nowy Szpital” i sprawa jest o roszczenia z dalszym 

zarządzaniem tym szpitalem i na dzień dzisiejszy jest zewnętrzny operator, czyli syndyk. 

Wyznaczył nowego dyrektora i ma nad tym pieczę. Natomiast to nie zwalnia z obowiązku 

inwestowania, bo to jest sprawa powiatu i nas. Natomiast jeżeli chodzi o zarządzanie, to na 

razie uspokoiło się miedzy pracownikami to, co się działo wcześniej z odwołaniem Pana 

Ordynatora oddziału noworodków. Tak więc zobaczymy co dalej.  

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Dlaczego pytam? Ponieważ wcześniej nie tylko nasza 

gmina, ale i inne gminy zrzutkę, mówiąc najprościej, na sprzęt robiły, a później się okazało, 

że powiat nie mógł nim zarządzać. Byłabym skłonna być „za”, ale gdyby w tym szpitalu 

pacjenci byli traktowani jak ludzie. (…). Dla mnie musi być przede wszystkim podniesiony 

komfort pacjenta. Niech ktoś, kto tym sprzętem będzie zarządzał przyjedzie i nam 

zadeklaruje, tak jak my deklarujemy, jak Pan Wójt deklaruje, że ten pacjent, który przyjedzie 

na badanie, na prześwietlenie, na tomograf, będzie traktowany jak pacjent, a nie zło 

konieczne. To jest moje zdanie na ten temat. Ja w szpitalu w Giżycku ostatnio przebywam 

praktycznie non stop, ostatnie trzy lata i jestem przerażona. Nie stać mnie, żebym sobie 

prywatnie jeździła do lekarzy gdzie indziej, więc muszę się tutaj turlać, że tak brzydko 

powiem. Jeżeli ktoś zadeklaruje, że pacjent, który do nich przyjdzie, będzie traktowany jak 

pacjent, tak jak to jest na Barankach, jak to jest na Wodociągowej przy roentgenie, bo tutaj to 

woła o pomstę do nieba. I nie podniosę ręki, nie zrobię nic, jeżeli takie deklaracji od osoby, 
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czy od zarządu, czy od kogokolwiek, kto tym sprzętem będzie zarządzał nie usłyszę. 

Dziękuję. 

1237 Radny Grzegorz Beczek opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

Radny Roman Paluch: Jeżeli chodzi o policjantów i ten samochód. Przecież my mamy 

przykre doświadczenia. Kiedyś był już zakupiony samochód i dokładaliśmy się do 

samochodu. Był to Opel, który został rozbity, pozostawiony na parkingu i się okazało, że 

nawet nie raczyli go ubezpieczyć. I tak pieniądza naszej Gminy były szanowane. Że 

samochód rozbili, bo uważali że to nie jest policyjny samochód, tylko Gmina zafundowała. I 

tak poszanowali nasz prezent. Tak że o tym trzeba też pamiętać. Jeżeli chodzi o lekarza to 

urologa dostaliśmy, a ja chciałem powiedzieć o starym urologu. Ten stary urolog to odszedł z 

powodu kłótni pomiędzy lekarzami, z powodu złej atmosfery. I on odszedł teraz do Chojnic i 

w Chojnicach jest ordynatorem oddziału urologicznego. Założył nowy oddział. To był 

wysokiej klasy specjalista, który musiał odejść. Dlatego inwestowanie, jak tam się nie 

poprawi zarządzanie, w ogóle jakiejś reformy nie będzie, to nie ma sensu dokładania do tego 

interesu. I kolejki są dalej jak były, za wszystko trzeba płacić. Ja nie widzę przyszłości dla 

tego szpitala. Dziękuję. 

Radny Adam Szpak: Miałem szansę pracować tam przez wiele lat. Tomograf był zakupiony 

stary, w 1992 roku, sam go ustawiałem. Robiłem posadzki, ściany. Dopóki nie będzie nowego 

sprzętu to kolejki będą tak duże, bo bez przerwy awaria za awarią. Nawet zdjęcia 

rentgenowskie z tych maszyn co tam stoją, to lekarz bierze zdjęcia, patrzy pod światło. (…). 

Jeżeli chodzi o zarządzanie, to zależy od dyrektora szpitala, jaką dyscyplinę wprowadzi 

wobec pielęgniarek i lekarzy. Naprawdę, bo jest taka sprawa, że nie dawno przywiozła mnie 

„erka” i w ciągu godziny miałem zrobione wszystkie badania. A człowiek z naszej gminy, z 

Wężówki był przed ósmą rano na pogotowiu, na „sorze” tak zwanym, to ja wyszedłem, 

leżałem (…) wyszedłem i byłem zdrowy, a ten jeszcze nie został przyjęty. Więc jedyny 

sposób, tak mogę wam podpowiedzieć, na każde wasze dolegliwości wzywajcie „erkę”, w 

trybie natychmiastowym będziecie mieli badanie zrobione. Ja wiem, że jest ciężko w 

Giżycku, ale nie zostawiajmy tego szpitala. Ja jestem za tym, żeby pomóc szpitalowi pod 

jednym warunkiem, ja go muszę kontrolować na co to się wydaje.  

Wójt Gminy Radosław Król: Ja też chcę propozycję złożyć… 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: A nie interesuje na co to będzie wydane. Tyko jeżeli 

dajemy pieniądze na sprzęt, to ten sprzęt ma być kupiony. I ktoś kto tym zarządza, tak jak 
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Wójt deklaruje, że samorząd da i musi prosić Radę żeby to zatwierdziła, bo taka jest prawda, 

to jak dostanie ten sprzęt, to niech się zadeklaruje, że będzie traktował pacjentów. 

Radny Adam Szpak: Zauważcie państwo, że w tamtych latach dziesięciokrotnie pod rząd 

dziesiąte miejsce… 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Ale mnie to nie interesuje. Ja płacę składki i chcę być 

traktowana jak człowiek, a nie jak zwierzę. Bo normalny człowiek to zwierzę lepiej traktuje. 

Więc proszę mi nie mówić, że ratować. My będziemy szpital ratować, ale nas nie ratuje nikt. 

Je chcę tutaj tego dyrektora, niech się zadeklaruje i przyjdzie.  

Wójt Gminy Radosław Król: Ja też chcę złożyć propozycję krótką, że generalnie 

zaproponujemy, jeżeli Pani Przewodnicząca pozwoli że odpiszę w imieniu swoim, ale 

również i Rady o niepokojach, bo pismo do mnie adresowane, więc w związku z tym, po 

przedstawieniu na Radzie o niepokojach, ewentualnie zaproponuję jakieś spotkanie w tej 

sprawie. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Ja w ogóle jestem zdziwiona, że nikt z nami o tym nie 

chce rozmawiać, tylko każdy pisze pisma, że chce pieniędzy. A później Pan Wójt musi się 

gimnastykować, żeby nas przekonać. Ja Panu powiem, że Pan mnie  nie przekonał. Pan 

Samborski, proszę bardzo. 

Radny Waldemar Samborski: Odnośnie tych wszystkich kwestii, to tak: ze służbą zdrowia 

to bym się nie spieszył, zapowiedzi jakie słyszymy w telewizji o zmianach i nie wiadomo 

jeszcze co z tym będzie. Trzeba poczekać, bo szpital to może nie być powiatowy, tylko 

państwowy. Tak że spokojnie. Z policją też nie wiemy co będzie. Ale chciałem zapytać, Pani 

Elu, Pani Dyrektor. Mówimy w sprawie tego pisma w sprawie przedszkola publicznego. 

Chciałem zapytać, przedszkole publiczne wiąże się ze 100% dofinansowaniem? 

Dyrektor CUW Elżbieta Sosnowska: Dokładnie. 

Radny Waldemar Samborski: Ale zostaje dalej własnością osoby prywatnej?  

Dyrektor CUW Elżbieta Sosnowska: Osoby prywatnej. 

Radny Waldemar Samborski: Następna sprawa. W tej chwili jak pamiętam dostają 70%? 

Dyrektor CUW Elżbieta Sosnowska: 75 

Radny Waldemar Samborski: Punkt ostaje? 

Dyrektor CUW Elżbieta Sosnowska: 40% 

Radny Waldemar Samborski: No więc nie chcę nic sugerować, tylko tak pod rozwagę, bo 

widzę że tym pismem to rodzice są napuszczani. To jest taka jedna sprawa. Ja nie wiem, czy 

Pani Przewodnicząca musi dać odpowiedź na nie?  

Wójt Gminy Radosław Król: Ja muszę. 
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Przewodnicząca RG Grażyna Plato: To Wójt musi dać odpowiedź. Chciałam tylko 

powiedzieć, że było poprzednie pismo, bo w tym piśmie z tego przedszkola to oczywiście nie 

wszystko jest prawdą. Bo Pan Wójt na tamte pismo odpowiedział jasno i wyraźnie, że nie 

wyraża zgody na utworzenie przedszkola publicznego.  

Radny Waldemar Samborski: Z tego co wiem, to w każdej szkole jest też oddział 

przedszkolny, tak? 

Dyrektor CUW Elżbieta Sosnowska: Zawsze funkcjonowały. 

Radny Waldemar Samborski: Więc od razu też się zrobi taką konkurencję dla naszych 

szkół. Dla samego siebie. Więc takie pytanie, co na to dyrektorzy szkół? 

Dyrektor CUW Elżbieta Sosnowska: Puki co zgody na przedszkole publiczne nie ma, więc 

funkcjonują tak jak funkcjonowały. Mamy dwie placówki prywatne i oddziały przedszkolne 

przy szkołach podstawowych, które są bezpłatne.  

Radny Waldemar Samborski: Szkoły funkcjonują, mamy swoje dzieci w szkołach i jeżeli 

są te oddziały przedszkolne, to dla mnie to jest jasne i zrozumiałe.  

Zastępca Wójta Maria Dolecka: Oczywiście dyrektorzy są za tym, żeby przedszkola były w 

szkołach. Nie zapominajmy o bardzo ważnym czynniku jakim są rodzice i rodzice decydują 

czy dziecko chodzi do przedszkola czy oddziału.  

Radny Waldemar Samborski: A ile jest dzieci w tych oddziałach przedszkolnych? 

Zastępca Wójta Maria Dolecka: to się zmienia. W każdym bądź razie, planowaliśmy dwa 

oddziały, a dopisały tak dzieci, że musieliśmy utworzyć trzeci oddział. Dzieci są też w tych 

punktach filiarnych, nie jestem w stanie dokładnie powiedzieć ile tych dzieci jest, ale 

zainteresowanie rodziców jest, żeby oddziały przedszkolne były w szkołach.  

Radny Waldemar Samborski: Dlatego pytałem. Teraz Przewodnicząca musi odpisać na to 

pismo. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Nie, nie. Ja po prostu przedtem to pismo zostało 

odczytane, tylko informowałam Państwo, że takie pismo wpłynęło. W tamtym piśmie 

przewijały się cały czas nazwiska i dlatego tamte pismo nie zostało odczytane dosłownie, 

natomiast tutaj nie ma danych osobowych, więc odczytałam je całe.  

Radny Waldemar Samborski: Ja nie wiem, kto w tym przedszkolu teraz jest. Przyszedł na 

rozmowę w tej sprawie z Radą? Bo ja sobie nie przypominam. A w tej chwili napuszcza 

rodziców na nas. To jest dla mnie takie napuszczanie, więc ja się z tym nie zgadzam. Ja mogą 

rozważać wszelkie kwestie, ale nie było jeszcze rozmowy. Nie wiem, ktoś z Radnych widział 

dyrektora?  

Wójt Gminy Radosław Król: Szanowni Państwo, mi się wydaje, że właściciel przedszkola 

wykorzystuje niewiedzę rodziców, chociażby w tego ile Gmina dofinansowuje dzieci. Bo to 
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jest 525 zł. Szumnie zapowiadał obniżki, natomiast na dzień dzisiejszy oferta w przedszkolu 

wygląda następująco, z tego co się orientuję 5 zł dodatkowa godzina opieki, 5 godzin niby za 

darmo. Z tego co Gmina daje to 5 godzin za darmo. A inne opłaty wzrosły. I za wyżywienie i 

5 zł od dziecka, co średnio oscyluje dodatkowej opłaty między 350 a 500 zł. Czyli mając 

tysiąc zł na dziecko w niepublicznym przedszkolu, to jest ogromny komfort pracy, biorąc pod 

uwagę, że np. w Miłkach obecnie cena jest 800 czy 700 zł. I teraz my byśmy musieli w tej 

kwocie dodatkowo 250 zł oferować i jeszcze tam dzieci posyłać. A jak by jeszcze nie daj 

Boże forma publiczna i umowa podpisana, i np. pani z Zelek powie, że je też chcę, żeby moje 

dziecko było w publicznym przedszkolu, to ja wtedy musiałbym zapłacić za transport. A 

transport poniżej 4 roku życia to jeszcze opiekunka i fotelik. Biorąc pod uwagę ogół naszego 

społeczeństwa, wprowadzić jednostkowe takie zmiany po prostu nie mogę.  Bo zamknę się na 

szkoły w Zelkach i Talkach i w Gawliku i Wydminach, gdzie są rodzice, którym po prostu te 

5 godzin jest wystarczające, bo nie wszyscy pracują. Jeżeli człowiek już musi, pracuje, 

zostawić na 10 godzin dziecko to proszę, ureguluję 25% tylko. Napiszę pismo, że nie 

rozumiem dlaczego tak drogo kosztuje.  

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Prawda jest taka, że dofinasowanie weźmie 100%, 

natomiast nie będzie tam obowiązywała i tak karta nauczyciela. Czyli biznes jest biznes. Pan 

Adam, proszę bardzo. 

Radny Adam Szpak: Panie Wójcie, to od Rady zależy, tak? 

Wójt Gminy Radosław Król: Nie, ode mnie. Ale ja nie wprowadzę bez Waszej zgody. 

Radny Adam Szpak: To niech przekaże budynek dla Gminy. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Ja jestem przeciwko, natomiast jeżeli Pan Sz. ma 

ochotę się z nami spotkać, tak jak zrobił to przed otwarciem przedszkola, to ja jestem gotowa 

na takie spotkanie.  

Wójt Gminy Radosław Król: Jeżeli pozwolicie Państwo, to ja poproszę Panią Elę, żeby 

przygotować odpowiedź na tą petycję. Natomiast ja dodatkowo od siebie jedną kartkę dołożę, 

bo sprawa dotyka też mojej sfery prywatnej i tutaj próbuje Pan Sz. oddzielić mnie od tego 

procesu decyzyjnego, co jest niezgodne ze stanem prawnym. (…). Ja pozwolę sobie 

odpowiedzieć, jakie jest finansowanie samorządów w innych gminach, ile dzisiaj już 

sponsorujemy, jak to wygląda. Żeby tak naprawdę Pan Sz. myślał pozytywnie o dzieciach, był 

nabór wniosków, nie na dzieci niepełnosprawne, ale na umożliwienie dzieciom których nie 

stać, na dofinasowanie za nich opłaty, był taki projekt, z niego nie skorzystał, bo po co skoro 

Gmina musi i tak zapłacić.  To po co pisać projekt. (…) W Gminie jest około 120 dzieci, na 

dzień dzisiejszy w szkole i przedszkolu jest około 70-80 dzieci, gdzie jest pozostałe 40 dzieci? 

Są nadal w domu.  

Radny Waldemar Samborski: Jeżeli chodzi o te pismo, to ja cały czas odnoszę się do tego, 

że tu zwracają się rodzice. Pismo które będzie skierowane do Pana Sz., nie wiadomo w jakiej 

treści i formie trafi do rodziców. Więc może też jakieś spotkanie. Osoby które nie są 

zapoznane z tematem, są manipulowane.  
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Wójt Gminy Radosław Król: Jeszcze dodam informację jedna, chcę państwu powiedzieć, bo 

po konsultacjach na temat statutów sołectw my powinniśmy na najbliższej sesji, czyli obecnej 

przedstawić państwu jakie wnioski wpłynęły. Albo go odczytamy do protokołu, albo 

skserujemy państwu i doręczymy, bo szkoda czasu. Będą w formie papierowej w biurze rady. 

1301 Radny Waldemar Samborski i Radna Renata Bakun opuścili posiedzenie Sesji Rady 

Gminy. 

Radny Leszek Pałdyna: Chciałbym się wypowiedzieć na temat przedszkoli. Tutaj popieram 

pana Wójta i Radnych odnośnie nie przejmowania jako publiczne, gdyż to na pewno 

wcześniej czy później będą koszty. W przypadku służby zdrowia jestem przeciwko 

dofinansowaniu na dzień dzisiejszy z uwagi na to, że słuchałem przed wyborami nowej dobrej 

zmiany i od lipca będą duże zmiany i nasze pieniądze zostaną wrzucone do worka i o tym 

szybko każdy zapomni. Zwłaszcza że pierwszą sprawą jest zlikwidowanie tej patologii, 

oddzielenie lekarzy pracujących w szpitalu i prywatnie. Jest to łączone (…). W przypadku 

policji powinniśmy najpierw dojść do porozumienia w sprawie komisariatu. Jakie koszty i 

jestem za dofinansowaniem w pierwszej kolejności, a jak to będzie namacalne, to wtedy 

ewentualnie dofinasowanie do samochodu, to będzie funkcjonował ten samochód na naszym 

terenie.  

1303 Radny Waldemar Samborski powrócił na posiedzenie Sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Jeżeli chodzi o szpital, to już lada moment zaczną 

pojawiać się projekty budżetów na 2017 więc chciałabym zobaczyć ile starostwo zaoferuje 

środków w ten szpital. Jakie to będzie miało odzwierciedlenie w budżecie.  

Wójt Gminy Radosław Król: Jeszcze nie mówiliśmy o sprawie fundacji, która zwróciła się 

o 50 groszy od mieszkańca. Ekstra jedną składkę. Powiem o co chodzi. Fundacja od trzech lat 

jedzie na minusie ponieważ koszty składek nie refundują kosztów wynagrodzeń 

pracowników. Mają stratę. W tym roku troszeczkę odbili się, są nowe projekty, ale to jeszcze 

za mało żeby wyjść na prostą. Natomiast nie chcą, żeby na stałe podnosić składki, tylko po 

prostu, żeby jednorazowe wsparcie udzielić. Oni i tak więcej nam dają poprzez szkoły, bo 

mają inne pieniądze z edukacji ekologicznej. Natomiast chodzi żeby wyszli na prostą. To 

3300 wychodzi jak liczyłem. Chcę znać stanowisko, bo i tak nie mamy uchwały na dzień 

dzisiejszy. Czy się przychylamy, czy się nie przychylamy.  

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Jeżeli chodzi o tą fundację i te sprzątanie świata to już 

dyskusja była na zebraniu sołeckim u nas w Gawlikach Wielkich, nie chodzi o to, żeby te 

dzieci nie sprzątały, tylko żeby nie sprzątać powiatowych terenów, dróg im tego całego 

śmietnika. Można sprzątać i płacić, a potem postawić te worki. Tego nikt nie zbiera, tylko 

jeszcze gorszy bajzel się robi. Ktoś musi nad tym zapanować. Nie wiem czy to fundacja, czy 

KOMA, bo z tego sprzątania robi się jeden wieki bałagan. Dlaczego mamy sprzątać 

powiatową drogę, skoro powiat nie raczy tej drogi wykosić.(…). Ja na najbliższe sprzątanie 

nie chciałabym, żeby dzieci sprzątały drogę powiatową. Pani sekretarz, wnioski ze statutu 

sołectw po konsultacjach. 
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Sekretarz UG Alina Romanowicz: Szanowni państwo ja po krótce powiem, Wójt ma 

obowiązek przedłożyć Radzie na najbliższej sesji wyniki konsultacji, które się odbyły. W 

ciągu tych dwóch miesięcy odbyły się trzy konsultacje, jedna jeszcze jest w trakcie. Na ten 

moment zakończyły się konsultacje w sprawie statutów sołectw, które odbyły się od 9 do 22 

sierpnia. Materiały były udostępnione u nas w Urzędzie, jak również każdy sołtys miał i radni 

mieli też informację, że są do odebrania statuty sołectw. Przez te dwa tygodnie można było 

składać wnioski do statutów sołectw i jakie chcieli by mieszkańcy. Ja przeczytam wyniki 

przeprowadzonych konsultacji. Wpłynęły następujące uwagi, opinie i wnioski:  

1. W § 16 ust.1 pkt 4 - nie określać terminu. 

2. W § 19 dopisać punkty: Rada sołecka opiniuje: 

1) plan zagospodarowania przestrzennego sołectw, 

2) projekty decyzji o lokalizacji inwestycji komunalnych i przemysłowych , 

3) w sprawach wodnych, wpływających na środowisko naturalne. 

3. W § 19 - wykreślenie punktu 2 i 5. 

4. W § 21 ust.3 – powinno być: Środki finansowe pozyskane przez Sołectwo z mienia 

komunalnego stanowią dochód gminy. 

5. W § 27 ust.2 i 3 - kandydatów mogą zgłaszać grupy obywateli co najmniej 10 osób 

uprawnionych do głosowania do Rady Gminy; przez organizacje.  

6. W § 29 ust. 3 - prawo do głosowania w danym sołectwie.  

7. W § 32 -  wykreślenie punktu 4. 

8. W § 32 -  wykreślenie punktu 5. 

9. W § 32 -  wykreślenie punktu 4 i 5. 

10. Zamienić Rozdział 8, § 38 na Rozdział 9, § 39 a w Rozdział 8 §  38 Prawa Sołtysa : 

1) sołtys jest chroniony prawem jak Radny Gminy, 

2) sołtys ma prawo głosu na sesjach Rady Gminy Wydminy w punktach interpelacje i 

zapytania.  

W/w wnioski, opinie i uwagi zostaną przedstawione na Komisjach i sesjach Rady, a w 

związku z tym, że na tej sesji nie podejmowaliśmy jeszcze uchwały w sprawie statutów 

sołectw, musieliśmy przedstawić protokół. Kolejnym protokołem przeprowadzona 

konsultacja społeczne w sprawach statutu Gminy. One były już poruszane na komisji, więc 

nie wiem, czy państwu jeszcze raz czytać. Kolejne konsultacje to były konsultacje z 

organizacjami pozarządowymi, które odbywały się od 1 do 15 września, były też ogłoszone 

na BIP-ie, na stronie internetowej, jednak nie wpłynęły do nas żadne wnioski, żadne opinie, 
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ani pytania. Ale na spotkaniu z organizacjami społecznymi, które odbyło się 22 września przy 

rozważaniach na temat podziału środków na różne priorytety, gdzie organizacje z Wójtem 

składali propozycje, wypadł niestety priorytet „ekologia i ochrona zwierząt oraz ochrona 

dziedzictwa przyrodniczego.  

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Ale nie w wyniku konsultacji? 

Sekretarz UG Alina Romanowicz: Na spotkaniu z organizacjami pozarządowymi. Program 

będzie przedstawiony. Do końca października trzeba go uchwalić, na następną sesję projekt 

uchwały będzie przedstawiony.  

Wójt Gminy Radosław Król: Może ja powiem precyzyjniej. Nie to że na konsultacjach 

wypadł projekt, tylko na ten projekt nie było propozycji. Dlatego on wypadł, bo na inne 

uznali, że więcej środków trzeba. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Czy jeszcze w wolnych wnioskach ktoś. Panie 

Adamie, proszę. 

Radny Adam Szpak: Panie Wójcie, prośba zostały te krzaki powycinane i na ty zjeździe, 

gdzie ten bruk stary, dosłownie trzy fury żwiru mi trzeba. Mi chodzi o to, że był zwrot z 

funduszu sołeckiego (…) to jest moja prośba, wniosek o tę ilość tego żwiru, to bym tam 

dosypał.  

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Czy coś jeszcze w wolnych wnioskach?  

Wójt Gminy Radosław Król: Ja chciałem odpowiedzieć, że tam w bieżącym utrzymaniu, to 

już ciepło mamy. Malutko pieniążków. Jak nie będzie śniegu, to pomyślimy. Się 

zorientujemy. Zobaczymy. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Wolne wnioski, czy są jeszcze pytania?  

Radny Adam Szpak: Wnoszę o zamknięcie sesji. 

Ad. 18 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Porządek XXV sesji został wyczerpany w związku z 

tym następuje zamknięcie XXV sesji. Dziękuję bardzo. Sesję zakończono o godzinie 1315. 
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